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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stadshusgatan 2 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunfullmäktiges protokoll måndagen 
den 22 maj 2023 

Plats och tid  

Stadshuset, kommunfullmäktigesalen, klockan  13:15-21:30,  
ajournering klockan 15:10-15:30, 17:53-18:55, 20:30-20:42  

Paragrafer  

75-100 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 

beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. Protokollet 
justeras av nedanstående personer: 

Klas-Herman Lundgren (S), ordförande 

Tobias Lundblad (S), ledamot  
Sofia Andersson (M), ledamot 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Närvarande ledamöter och ersättare vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 22 maj 2023 

 
Närvarande ledamöter Paragrafer Närvarande ledamöter Paragrafer 

Erik Pelling (S)  Artemis Lumarker (V)  

Eva Christiernin (S)  Anette Fischer (V)  

Mattias Kristenson (S)  Per-Olof Forsblom (V)  

Helena Ersson (S)  Monika Lindgren Petersson (V)  

Pavlos Cavelier Bizas (S)  Tarik Qureshi (V)  

Ylva Stadell (S)  Kent Kumpula (SD)  

Ulrik Wärnsberg (S) §§ 91-100 Lisen Burmeister (SD)  

Asal Gohari (S)  Anders Sehlin (SD)  

Patrik Hedlund (S) §§ 89-100 Alexander von Uckermann (SD) §§ 75-98 

Kia Solid (S)  Mattias Jansson (SD) 

 

 

Klas-Herman Lundgren (S)  Mike Tutsch (SD)  

Elnaz Alizadeh (S) §§ 89-100 Ehsan Nasari (C)  

Carl Lindberg (S)  Nora Karlsson (C)  

Hilde Klasson (S)  Jonas Petersson (C)  

Rafael Waters (S)  Olle Romlin (C)  

Maria Patel (S)  Viviane Obaid (C)  

Tobias Lundblad (S)  Mattias Johansson (C)  

Agneta Gille (S) §§ 75-94 Mats Åhlund (C)  

Hannes Nelander (S)  Jonas Segersam (KD)  

Loa Mothata (S)  Leif Boström (KD)  

Agneta Erikson (S)  Evelina Solem (KD) §§ 89-100 

Peder Granath (S)  Eva Moberg (KD)  

Staffan Yngve (S)  Christian Hermanson (KD) §§ 75-94 

Therez Almerfors (M)  Magnus Wikberg (KD)  
Sofia Andersson (M)  Linda Eskilsson (MP)  
Marta Obminska (M) §§ 94-100 Erik Wahlström (MP)  
Fredrik Hultman (M) §§ 95-100 Helena Nordström Källström (MP) §§ 91-100 

Kristian Ljungberg (M)  David Ling (MP)  

Cecilia Forss (M)  Klara Ellström (MP)  

Christopher Lagerquist (M) §§ 93-100 Jennie Claesson (L)  

Markus Lagerquist (M)  Sussie Åhlander (L)  

Edvin Alam (M)  Anders A Aronsson (L)  

Magnus Åkerman (M)  Ludvig Arbin (L)  

Mårten Blix (M)  Stefan Hanna (UP)  

Mats Gyllander (M)  Lina Hamberg (UP) 

 

 

Hanna Victoria Mörck (V)    

Karolin Lundström (V)     

Lalla Andersson (V)    

Ingela Ekrelius (V)    
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Tjänstgörande ersättare Paragrafer Ej tjänstgörande ersättare 

Hani Melli (S) §§ 75-90 Monica Östman (S) 

Vania Luque Orrego (S) §§ 75-88, 95-100 Erik Dagnesjö (S) 

Petri Lähteenmäki (S) §§ 75-88 Magnus Åhrgren (S) 

John Manders (M) §§ 75-93, 99-100 Kerstin Vestman (S) 

Madeleine Andersson (M) §§ 75-94 Anna-Karin Westerlund (M) 

Mathias Kullberg (M) §§ 75-92 Lars Harlin (M) 

Carolina Bringborn (M) §§ 75-98 Karin Karelius (V) 

Mattias Jansson (M) §§ 75-100 Carl Åborg (V) 

Erik Wiklund (V) §§ 75-100 Huseyin Alpergin (V) 

Karin Bennemo (V) §§ 75-100 Karin Thalén Ottersgård (C) 

Wouter Voortman (SD) §§ 75-100 Tilde Lind (C) 

Dominicus Bäckström (SD) §§ 75-100 Victor Zhao Jansson (C) 

Jan-Olov Råman (SD) §§ 99-100 Joakim Holmertz (C) 

Viktoria Lautmann (KD) §§ 75-88, 95-100 Susanne Engström (MP) 

Joachim Höggren (MP) §§ 75-90 Saga Karlsson (MP) 

Erik Berg (L) §§ 75-100 Viktor Janrik (L) 

  Lars Björndahl (UP) 

  Carina Kumlin (UP) 

  Monica Östman (S) 

  Erik Dagnesjö (S) 

  Magnus Åhrgren (S) 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 75 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Tobias Lundblad (S) och Sofia Andersson (M) till justerare, 

2. att utse Hilde Klasson (S) och Cecilia Forss (M) till ersättare för justerarna, samt 

3. att justeringen sker digitalt på onsdagen den 31 maj 2023. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 76 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar  

1. att fastställa föredragningslistan med följande ändring: 

Ärende 16 ”Fråga om kommunens måltidsservice för skolor från Lisen Burmeister 
(SD)” upptas på punkt 4.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att uppta ärende 16 ”Fråga om 
kommunens måltidsservice för skolor från Lisen Burmeister (SD)” på punkt 4.  

 

Övrigt 

Sammanträdet inleds med utdelning av Uppsala kommuns uppsatsstipendier.  

 

  



Sida 6 (43) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 77  

Inlämnade frågor till kommunfullmäktige 22 
maj 2023 

KSN-2022-03501 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inlämnad fråga får ställas och besvaras på kommunfullmäktiges 

sammanträde den 22 maj 2023.  

Inkomna frågor 

• Fråga om UKKs uppsägning av hyresavtalen med Musik i Uppland från Mattias 

Johansson (C) 

Beslutsgång 

Ordförande finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag till beslut.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

 § 78 

Fråga om kommunens måltidsservice för 
skolor från Lisen Burmeister (SD) 

KSN-2022-03501 

 

Lisen Burmeister (SD) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling 
(S) som besvaras av ordföranden i kommunstyrelsens utskott för gemensam service 

Hanna Victoria Mörck (V).  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 79  

Inlämnade interpellationer till 
kommunfullmäktige 22 maj 2023 

KSN-2022-03502 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att listade interpellationer får ställas och besvaras under kommunfullmäktiges 

kommande sammanträde. 

Inlämnade interpellationer 

• Interpellation om bättre biblioteksservice från Jonas Segersam (KD) 

• Interpellation om hantering av genomförandeplaner inom LSS-verksamheten 

från Sussie Åhlander (L) 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 80  

Inlämnade motioner till kommunfullmäktige 
22 maj 2023 

KSN-2022-03503 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inlämnade motioner överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.  

Sammanfattning 

• Motion om att namnge friliggande gång- och cykelvägar från Jennie Claesson 

(L) med flera 

• Motion om bostadskontrakt till personer utsatta för våld i nära relation från 

Sofia Andersson (M) 

• Motion om en färdplan för ett klimatneutralt Uppsala 2030 från Ehsan Nasari 
(C) 

• Motion om en förbättrad fysisk trafikplan från Nora Karlsson (C) med flera 

• Motion om förändrade lokala ordningsföreskrifter från Nora Karlsson (C) med 
flera 

 
Sakupplysning 

Ehsan Nasari (C) informerar om att inlämnad motion om förändrade lokala 

ordningsföreskrifter kompletteras med bilaga.  

Det bekräftas att bilagan är inkommen och kompletteras handlingen.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 81  

Anmälningsärenden till kommunfullmäktige 
22 maj 2023 

KSN-2022-03500 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att med godkännande lägga förteckningen över anmälningsärenden till 

protokollet. 

Sammanfattning 

• Rapportering av ej verkställda beslut enligt SoL kvartal 4 2022 för 

socialnämnden 

• Protokoll Svenska kommunförsäkrings AB 2023-04-21 

• Kommunrevisionens revisionsplan för år 2023 inklusive bilaga Underlag för 
riskanalys och revisionsplanering 2023 

• Kommunrevisionens granskning av pensionshantering och redovisning  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 82  

Val av nämndemän till Uppsala tingsrätt för 
mandatperioden 1 januari 2020-31 december 
2023 

KSN-2019-2385 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga valet av nämndeman vid Uppsala tingsrätt.  

 

Ärendet  

Peter Waara (S) har entledigats som nämndeman vid Uppsala tingsrätt som 

hemställt till Uppsala kommun att utse efterträdare. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 83  

Avsägelser vid kommunfullmäktige 22 maj 
2023 

KSN-2022-03504 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att entlediga Simon Danielsson (C) från uppdraget som ledamot i 

räddningsnämnden,  
2. att entlediga Elin Venholen (C) från uppdraget som ersättare i miljö- och 

hälsoskyddsnämnden.  

Sakupplysning 

Hanna Victoria Mörck (V) uppmärksammar följande fel i handlingen: Liza Boëthius (V) 

avsäger sitt uppdrag som ledamot i arvodesberedningen, inte i valberedningen. 

Ordförande i valberedningen Agneta Gille (S) upplyser om att val till 
arvodesberedningen sker i kommunstyrelsen och att entledigande av Liza Boëthius (V) 
därmed inte ska beslutas i kommunfullmäktige.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att handlingen revideras enligt framförda sakupplysningar. 
Därefter finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller valberedningens 

reviderade förslag till beslut.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 84  

Fyllnadsval vid kommunfullmäktige 22 maj 
2023 

KSN-2022-03504 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse Carl Sträng (L) till ersättare i äldrenämnden,  

2. att utse Agnes Öden (S) till suppleant i styrelsen för Uppsala Vatten och 
Avfall AB,  

3. att utse Emma Karlsson (C) till ledamot i räddningsnämnden,  
4. att utse Anna Wetterbom (C) till ersättare i miljö- och 

hälsoskyddsnämnden.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att handlingen revideras enligt framförda sakupplysningar i § 83.  
Därefter finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller valberedningens 

reviderade förslag till beslut. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 85 

Fråga om UKK:s uppsägning av hyresavtalen 
med Musik i Uppland från Mattias Johansson 
(C) 

KSN-2022-03501 

 

Mattias Johansson (C) har ställt en fråga till ordföranden för Uppsala Konsert och 

Kongress AB (UKK) Lisa Skiöld (V) som besvarar densamma.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 86  

Ansvarsfrihet för styrelsen i 
Samordningsförbundet i Uppsala län, 
verksamhetsåret 2022 

KSN-2023-01517 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bevilja styrelsen för Samordningsförbundet i Uppsala län samt dess 

enskilda förtroendevalda ansvarsfrihet för 2022 års verksamhet. 

Sammanfattning 

Samordningsförbundet har till Uppsala kommunfullmäktige överlämnat handlingar 
rörande granskningen av verksamhetsåret 2022 samt hemställt till Uppsala 

kommunfullmäktige att ta ställning till om förbundets styrelse ska beviljas 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022.  

 
Det sakkunniga biträdet har granskat förbundets verksamhet och redovisning för 2022 
och bedömer sammantaget att styrelsen i Samordningsförbudet i Uppsala län har 

bedrivit verksamheten i enlighet med lagen om finansiell samordning av 

rehabiliteringsinsatser samt de mål som stadgas i verksamhetsplanen.  

 
Samordningsförbundets revisorer har granskat förbundets verksamhet och 

redovisning för 2022 och bedömer sammantaget  
- att årsredovisningen i allt väsentligt har upprättats i enlighet med god 

redovisningssed och lag om kommunal bokföring och redovisning,  
- att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande, att den interna kontrollen är 

tillräckligt god,  

- att god ekonomisk hushållning inte helt uppnås,  

- att resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med de verksamhetsmässiga 
mål som är uppställda enligt förbundsordningen och verksamhetsplanen.  

 

Samordningsförbundets revisorer tillstyrker att styrelsen och dess ledamöter beviljas 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsunderlag 

• Kommunfullmäktiges presidiums förslag till beslut daterat 16 maj 2023 

• Bilaga 1, Samordningsförbundets årsredovisning 2022 

• Bilaga 2, Revisionsberättelse 2022 

• Bilaga 3, Årlig granskningsrapport 2022 från det sakkunniga biträdet E&Y 

• Bilaga 4, Revisionsrapport 2022 från auktoriserad revisor KPMG 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 87  

Årsredovisning för stiftelsen Jälla egendom 
2022 

KSN-2023-01229 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att fastställa årsredovisning och revisionsberättelse för Stiftelsen Jälla 

egendom 2022 enligt bilaga 1. 

Sammanfattning 

Enligt reglementet för Stiftelsen Jälla egendom ska stiftelsen senast den 1 april varje år 

avge en årsredovisning till kommunstyrelsen bestående av resultat- och balansräkning 
tillsammans med en förvaltarberättelse. Årsredovisningen tillsammans med 

revisorernas yttrande ska fastställas av kommunfullmäktige 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen 3 maj 2023 § 90 

• Arbetsutskottets förslag 25 april 2023 § 104 

• Tjänsteskrivelse daterad 14 april 2023 

• Bilaga 1, Årsredovisning och revisionsberättelse Jälla egendom 2022 

Yrkanden 

Kent Kumpula (SD), Jonas Segersam (KD) och Eva Christiernin (S) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag.  

Särskilt yttrande 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande:  

Det är viktigt att konventionell produktion alltjämt får vara ett av kärninnehållen i 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

lantbruksutbildningen. Certifiering av ekologisk produktion kan ha sin plats i det hela, 
men det får inte överta och överskugga att utbildningarnas mål är att eleverna lär sig 
driva skogs-och jordbruk på marknadsmässiga grunder.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 88  

Bildande av exploaterings- och 
utvecklingsbolag för utveckling av det nya 
stationsläget i den nya stadsnoden i södra 
Uppsala 

KSN-2021-01271 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bilda Uppsala kommun exploatering AB, 
2. att godkänna bolagsordning för Uppsala kommun exploatering AB i enlighet 

med ärendets bilaga 3, 
3. att godkänna bolagsordning för Uppsala Stadsnodsutveckling Södra AB i 

enlighet med ärendets bilaga 4,  
4. att ge direktiv till Uppsala kommun exploatering AB att bilda Uppsala 

Stadsnodsutveckling Södra AB, 
5. att beakta behovet av kapitalisering av och aktieägartillskott till Uppsala 

kommun exploatering AB och Uppsala Stadsnodsutveckling Södra AB för 

genomförandet av fas två i utvecklingen av området kring stationsläget i den 
nya stadsnoden i Mål och budget för år 2024 med plan för 2025–2026,  

6. att utarbeta upphandlingsdokument och andra nödvändiga dokument för 

upphandling av delägare till Uppsala Stadsnodsutveckling Södra AB, samt 

7. att uppdra till stadsbyggnadsförvaltningen att inleda en 

medborgarsamverkan inför planbesked. Denna förankring ska även gälla 
namnet för stationen och området, exempelvis ”Uppsala södra”. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade den 22 september 2021 § 249 att godkänna 
projektdirektiv för en utredning gällande utvecklingsmodell för ett 
stadsbyggnadsprojekt vid stationsläget i den nya stadsnoden i södra Uppsala. Den nya 

stadsnoden är en av fem stadsnoder i Uppsala kommun. Utredningsområdet närmast 
stationsläget är den lämpligaste platsen för en tät stadsmiljö med hög densitet av 

arbetsplatser i de sydöstra stadsdelarna.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Efter genomförd utredning föreslås kommunfullmäktige besluta om att inleda 
utvecklingen runt stationsläget enligt en genomförandemodell där kommunen i 
förlängningen ska utveckla området tillsammans med kommersiella fastighetsbolag i 

ett gemensamt ägt utvecklingsbolag. Genomförandemodellen kallas framgent 
partnerskapsmodellen.  

Det steg i genomförandemodellen (fas två) som nu är föremål för beslut omfattar 

genomförandet av en upphandling som ger förslag till tänkta partners och delägare i 
utvecklingsbolaget.  

Genom förslaget till beslut kan åtgärder vidtas för att hitta intressenter som är beredda 
att ingå som aktieägare i de bildade bolagen. Det nu aktuella beslutet ger ett starkt 

signalvärde till marknaden i meningen att kommunen har för avsikt att genomföra den 

föreslagna partnerskapsmodellen. 

Motivet till att utvecklingsbolag föreslås som genomförandemodell utgår primärt från 

att modellen möter de krav som en etablering av en ny stadsnod med hög densitet av 
arbetsplatser och ett nytt stationsläge ställer. Med det gemensamt ägda 

utvecklingsbolaget säkerställs tidigt intresse och engagemang för utvecklingen av 

området från fastighetsbolagen. Genom den bolagsinterna formen möjliggörs även ett 
högt tempo i utvecklingsarbetet samtidigt som de ekonomiska riskerna för kommunen 
minimeras. 

Under förutsättning att arbetet med att hitta intressenter blir framgångsrikt och 
arbetet med att genomföra partnerskapmodellen framstår som genomförbart kommer 
ärendet att återkomma till kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen datum 3 maj 2023 § 91 

• Arbetsutskottets förslag 25 april 2023 § 105 

• Tjänsteskrivelse daterad 29 mars 2023 

• Bilaga 1, Fas Två. Utveckling av område vid nytt stationsläge. 

• Bilaga 2, Utredning genomförandemodell 

• Bilaga 3, förslag till bolagsordning för Uppsala exploatering AB 

• Bilaga 4, förslag till bolagsordning för Bergsbrunna utveckling AB 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Jennie Claesson (L), Therez Almerfors (M), Kent Kumpula (SD), Jonas 
Segersam (KD), Linda Eskilsson (MP) och Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag.  
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Ehsan Nasari (C) yrkar att kommunfullmäktige återremitterar förslaget för att utreda 
förutsättningarna att genomföra utvecklingen runt stationsläget i den nya stadsnoden i 
södra Uppsala enligt samverkansmodellen som genomförandemodell. 

Stefan Hanna (UP) yrkar  

i första hand avslag på ärendet,  

i andra hand bifall till återremissyrkandet från Ehsan Nasari (C). 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Ehsan Nasaris (C) yrkande om återremiss från mot avslag. 

Omröstning begärs och genomförs (omröstning 1). 
Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång: 
Rösta ja för att avgöra ärendet idag, rösta nej för att återremittera. 

Med 66 ja-röster mot 9 nej-röster och 6 ledamöter som avstår från att rösta finner 

ordföranden att ärendet ska avgöras idag.  

Därefter ställer ordföranden kommunstyrelsens förslag mot Stefan Hannas (UP) 

yrkande om avslag på ärendet. 

Omröstning begärs och genomförs (omröstning 2). 
Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång: 

Rösta ja för bifalla kommunstyrelsens förslag, rösta nej för att avslå ärendet.  

Med 72 ja-röster mot 9 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller 

kommunstyrelsens förslag.  

Detaljerat resultat omröstningar 

Omröstning 1  

Ja-röst avger: 

Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Helena Ersson (S), Pavlos 

Cavelier Bizas (S), Ylva Stadell (S), Asal Gohari (S), Kia Solid (S), Klas-Herman Lundgren 
(S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), Maria Patel (S), Tobias 
Lundblad (S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), 
Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), 

Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Edvin Alam (M), Magnus 

Åkerman (M), Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin 
Lundström (V), Lalla Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Artemis Lumarker (V), Anette 

Fischer (V), Per-Olof Forsblom (V), Monica Lindgren Petersson (V), Tarik Qureshi (V), 

Kent Kumpula (SD), Lisen Burmeister (SD), Anders Sehlin (SD), Alexander von 
Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch (SD), Linda Eskilsson (MP), David 
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Ling (MP), Klara Ellström (MP), Erik Wahlström (MP), Jennie Claesson (L), Sussie 
Åhlander (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), Hani Melli (S), Vania Luque Orrego 
(S), Petri Lähteenmäki (S), John Manders (M), Madeleine Andersson (M), Mathias 

Kullberg (M), Carolina Bringborn (M), Mattias Jansson (M), Erik Wiklund (V), Karin 
Bennemo (V), Wouter Voortman (SD), Dominicus Bäckström (SD), Joachim Höggren 
(MP) och Erik Berg (L). 

Nej-röst avger: 
Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle Romlin (C), Viviane Obaid 

(C), Mattias Johansson (C), Mats Åhlund (C), Stefan Hanna (UP) och Lina Hamberg (UP). 

Avstår gör: 

Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), Eva Moberg (KD), Christian Hermanson (KD), 

Magnus Wikberg (KD) och Viktoria Lautmann (KD).  

 

Omröstning 2 

Ja-röst avger: 
Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Helena Ersson (S), Pavlos 

Cavelier Bizas (S), Ylva Stadell (S), Asal Gohari (S), Kia Solid (S), Klas-Herman Lundgren 
(S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), Maria Patel (S), Tobias 

Lundblad (S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), 

Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), 

Kristian Ljungberg (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist (M), Edvin Alam (M), Magnus 
Åkerman (M), Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin 
Lundström (V), Lalla Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Artemis Lumarker (V), Anette 

Fischer (V), Per-Olof Forsblom (V), Monica Lindgren Petersson (V), Tarik Qureshi (V), 
Kent Kumpula (SD), Lisen Burmeister (SD), Anders Sehlin (SD), Alexander von 

Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch (SD), Jonas Segersam (KD), Leif 

Boström (KD), Eva Moberg (KD), Christian Hermanson (KD), Magnus Wikberg (KD), 

Linda Eskilsson (MP), David Ling (MP), Klara Ellström (MP), Erik Wahlström (MP), Jennie 

Claesson (L), Sussie Åhlander (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), Hani Melli (S), 

Vania Luque Orrego (S), Petri Lähteenmäki (S), John Manders (M), Madeleine 
Andersson (M), Mathias Kullberg (M), Carolina Bringborn (M), Mattias Jansson (M), Erik 
Wiklund (V), Karin Bennemo (V), Wouter Voortman (SD), Dominicus Bäckström (SD), 

Viktoria Lautmann (KD), Joachim Höggren (MP) och Erik Berg (L). 

Nej-röst avger: 

Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle Romlin (C), Viviane Obaid 
(C), Mattias Johansson (C), Mats Åhlund (C), Stefan Hanna (UP) och Lina Hamberg (UP). 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Särskilda yttranden 
 

Therez Almerfors (M) anmäler följande särskilda yttrande:  

Moderaterna vill säkra utveckling och tillväxt för företag och akademi i Uppsala och då 

behövs bättre kommunikationer, fler bostäder och verksamhetsmark. Vi står bakom 
utbyggnaden av järnvägsspår mellan Uppsala och Stockholm och gläds åt den 
moderatledda regeringens besked om byggstart för fyrspåret. Vi vill se ett omtag i 
byggplanerna i sydöstra Uppsala genom framtagandet av en ny fördjupad översiktsplan, 

där trygghet och trivsel överordnas täthet. Den nya järnvägsstationen och byggnationen 

vid densamma är viktiga delar i att säkra fyrspåret. För att få till en så bra byggnation 

som möjligt och för att minska risken för en tom ”sovstad” behövs politisk förutsägbarhet. 
Genom partnerskapsmodellen minskas risken av att skapa en situation där inget 

fastighetsbolag vågar vara först. Samtidigt som vi förordar modellen ser vi vissa risker 

givet marknadsläget. Därför vill vi säkerställa tydliga uppföljningar och kontrollpunkter. 

Ehsan Nasari (C) anmäler följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet är positiv till att Uppsala har en hållbar tillväxt i balans med ekologiska, 
sociala och ekonomiska aspekter. Vi värnar också om att Uppsala så fort som möjligt får 

ytterligare två nya järnvägsspår och instämmer i att stationsläget i den nya stadsnoden i 

södra Uppsala lämpar sig för en tätare stadsmiljö med arbetsplatser. Vi är däremot inte 

övertygade om att den så kallade ”Partnerskapsmodellen” är rätt genomförandemodell 
för stadsbyggnadsprojekt vid stationsläget.  

Partnerskapsmodellen är ”en teoretisk tänkbar modell” med en synnerligen komplicerad 
bolagsstruktur och i praktiken oprövat i nu aktuella omfattning och sammanhang. Ett 

stadsbyggnadsprojekt med denna utvecklingsmodell skulle vara unikt i ett svenskt 

sammanhang och det föreligger flera utmaningar med projektet i förhållande till en rad 
regelverk, något som kommer att behöva beaktas kontinuerligt under projektets 
genomförande.  

När kommunen bildar ett kommunalt bolag aktualiseras både den kommunalrättsliga 
och associationsrättsliga lagstiftningen. I ”Partnersskapsmodellen” har Uppsala 
kommun endast ett indirekt inflytande i bolaget i egenskap av minoritetsägare. Om 

bolaget skulle fatta beslut som strider mot kommunallagen eller fattar beslut utan att 
underställa kommunfullmäktige i principiell viktiga beslut kan bolagets beslut inte 
angripas på kommunalrättslig väg. Då beslut i bolag inte kan överklagas kommer våra 
kommunmedlemmars möjligheter att överklaga vissa beslut att inskränkas, vilket är 

problematiskt ur en demokratisk synvinkel. Även insynen i bolagets verksamhet kommer 

att vara mycket begränsad.  
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Detta kommer att ställa stora krav på det aktieägaravtal som ska skrivas mellan 
parterna, det vill säga Uppsala kommun å ena sidan, och de upphandlade 
fastighetsbolagen å andra sidan. Uppsala kommuns förmåga att i en förhandling med de 

kommersiella aktörerna adressera diverse frågor och scenarier som kan uppkomma i 
processen framåt och som kan ligga i Uppsala kommuns intresse att ha rådighet över 
kommer att vara av stor vikt. Givet att denna modell är oprövat i Sverige är det i 

praktiken omöjligt att identifiera alla risker och intressekonflikter som skulle kunna 

uppstå mellan parterna i processen.  

Utöver de kommunalrättsliga och associationsrättsliga utmaningarna så finns det 
fastighetsrättsliga, skatterättsliga, upphandlingsrättsliga, statsstödsrättsliga och 
konkurrensrättsliga överväganden och perspektiv som kommer att behöva beaktas 
löpande under projektets gång.  

Ett av de viktigaste argumenten för Partnerskapsmodellen har varit att bolagsformen 
möjliggör ett högt tempo i utvecklingsarbetet, något som har bedömts nödvändigt givet 

tidsplanen för färdigställandet av stationsläget i Bergsbrunna, vilket regleras i ett avtal 
med staten. Men nu har Trafikverket aviserat att utbyggnaden av fyrspåret blir. 

Tidsplanen är därmed inte lika utmanande ur kommunens perspektiv.  

Styret ska även bilda en helt ny koncernstruktur vid sidan av Uppsala Stadshus AB 
(USAB), något som vi anser är onödigt och kostnadsdrivande. Vi menar att det nya 

exploateringsbolaget kan med fördel ligga under USAB.  

Sammanfattningsvis ser vi att det finns vissa fördelar med bolagsmodellen, men vår 
bedömning är att riskerna är för stora i jämförelse med den så kallade 

samverkansmodellen som vi förordar som genomförandemodell. För oss är också 
demokratifrågorna av största vikt och det faktum att den demokratiska insynen minskar 

och att våra medborgares möjligheter att överklaga beslut inskränkas anser vi är mycket 
problematiskt. Därför yrkade vi på återremiss av ärendet. 

Jonas Segersam (KD) anmäler följande särskilda yttrande: 

Vi tycker det är viktigt att Uppsala kommun gemensamt arbetar för fyrspår Uppsala – 

länsgränsen, och att det blir en ny järnvägsstation i Södra Uppsala. Vi har inte stött 

beslutet om fördjupad översiktsplan för denna stadsdel, och särskilt inte utbyggnaden 
intill nuvarande bostäder i Nåntuna / Sävja / Bergsbrunna, och vi är även emot en 
utbyggnad med spårväg. Men, vi har hela tiden arbetat för att man kan börja en 

utbyggnad runt ett nytt stationsområde, och att denna station även skall betjäna norra 
delen av Knivsta kommun (Alsike). Vi har velat förskjuta bostadsbebyggelsen ner mot 
kommungränsen mot Knivsta, och även få en större andel småhus, synpunkter som vi 
inte har fått gehör för under resans gång. Vi hade exempelvis ett förslag om ”Söderby 
Trädgårdsstad”. Vi är dock tacksamma för att våra invändningar mot valet av 

”Bergsbrunna” i bolagsnamnet har hörsammats, och att man nu ser över hela 
namnfrågan för den nya stationen och stadsdelen. ”Uppsala Södra” är ett betydligt 

bättre namn på stationen än ”Bergsbrunna station”, delvis eftersom den nya stationen 
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ligger i Danmarks Söderby och inte i Bergsbrunna. Idén är också att stationsområdet ska 
betjäna hela Uppsala. Sävja räknas inte av SCB som en del av Uppsala, eftersom inte 
bebyggelsen är sammanhängande, men för Uppsalaborna är det självklart att Sävja är 

en stadsdel i Uppsala, och inte en egen tätort. Det är nu viktigt att medborgarna får vara 
delaktiga i processen runt hela utvecklingen så att stödet breddas och det inte uppstår 
protester på grund av att beslut genomdrivs innan möjligheten att påverka försvunnit.  

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, vill inte genom en liknande bolagsbildning och 

dess planerade delägarskap låsa in Uppsala kommun i en hög exploateringsplan där det 
demokratiska inflytandet kraftigt begränsas. Vi anser att det är demokratiskt viktigt att i 
vart fall kommunens valda ledamöter har en chans att fortsatt ha en stor påverkan på 
hur delar av kommunen utvecklas. Riskerna är stora att ett liknande avtal låser in 

kommunen i åtaganden som är mycket svåra och kostsamma att komma ur om så 

önskas. Vi tror att en exploatering av ett liknande stationsläge kommer att vara mycket 
attraktivt och att det därför går att använda ”Uppsalamodellen” även för dessa 
ambitioner.  

Ett fullmäktigebeslut om att avsätta så stora konsultkostnader som hela 17 miljoner 
kronor (17 000 000 kr) för en utredning under ett års tid framåt om en bolagsbildning om 

kommunalt delägarskap är ett rent slöseri med skattemedel och riskerar att helt 

bakbinda Uppsalaborna i en mastodontexploatering av sydöstra stadsdelarna och 

Bergsbrunna. Ett sådant beslut är ekonomiskt oansvarigt.  

Hela ärendet har drivits fram först under sekretess och sedan under stor tidspress. Den 
framtida tidplanen är mycket kort. Detta leder till att den demokratiska förankringen blir 

mycket svag. Vi anser att ett liknande ärende bör lyftas till samråd och dialog med 
allmänheten och olika föreningar. Exempelvis ska samtal ske med Föreningen Sydöstra 

Uppsala. I stora ärenden som detta, som riskerar att binda upp kommunen under lång 
tid, minskar invånarnas inflytande kraftigt. I stora lokala frågor ska samråd om 

alternativa vägval först genomföras och alltid ge invånarna en chans att i allmänna val 

starkt få påverka vilka vägval som får stort invånarstöd. Att hasta fram stora frågor utan 

bra förankring bland berörda invånare är enligt UP alltid en dålig lösning och uttryck för 
ett odemokratiskt ledarskap. UP säger nej till detta på grund av mycket svag folklig 

förankring. 

UP anser att det fortsatt är mycket osäkert om en Ultunabro kommer att klara framtida 
beslut inom Länsstyrelsen samt ställningstaganden inom Mark & Miljödomstolar. Även 
det talar för att det är oklokt att låsa in kommunen i ett liknande avtal som i stor 

utsträckning siktar in sig på de västra delarna av stationsområdet.  

Eftersom upplägget inte tillämpats tidigare i Sverige finns stora risker för att det kommer 

att juridiskt överklagas och att avslag kommer att bifallas i domstol. 
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UP anser att kommunen själv ska leda utvecklingsarbetet runt en södra station. Vi anser 
att det är klokare att utveckla mer på den östra sidan av stationsområdet och knyta ihop 
stationsområdet med Fyrislund. I en sådan utveckling blir det bättre med en ny 

broförbindelse i anslutning till den existerande Kungsängsbro. 

Kent Kumpula (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 

Det är viktigt att poängtera att det här är en helt skild fråga från ”den stora” frågan om 

utvecklingen i stort av Sydöstra Uppsala. Det här handlar alltså inte om de 
bostadsområden som sedan kommer att växa i en krans runt det centrala 

stationsområdet. Det handlar inte om antal bostäder, om hur tätbebyggt området ska 
vara eller inte vara. Det här handlar om den allra centralaste lilla markplätten närmast 
stationsområdet. Vi tror att det här är ett smart sätt att säkra att utvecklingen av hela 
området kommer igång samtidigt, så behöver ingen förvaltare känna att de ”måste vara 

först” i att satsa, utan alla lägger sina ägg i korgen samtidigt. Det här handlar inte om 

Sydöstra-området i stort, det handlar inte om antal bostäder, osv. Det här handlar inte 
om den fördjupade översiktsplanen, eller om översiktsplanen överhuvudtaget, utan om 

den centralaste markplätten runt stationsområdet.   
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§ 89  

Medfinansieringsavtal Fyra spår Uppsala 
avseende järnvägsplan Söder Bergsbrunna – 
Uppsala Centralstation 

KSN-2022-02108 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att godkänna Medfinansieringsavtal Fyra spår Uppsala avseende delen Söder 
Bergsbrunna – Uppsala Centralstation i enlighet med ärendets bilaga 1,  

2. att godkänna Avtal om fördjupade utredningar (förprojektering) med 

anledning av tillägg inom järnvägsplanen Uppsala Söder Bergsbrunna – 
Uppsala Centralstation inom projekt Fyra spår Uppsala i enlighet med 

ärendets bilaga 2, samt 
3. att skrivningar om spårväg utgår och ersätts med kapacitetsstark 

kollektivtrafik. 

Sammanfattning 

Kommunen och Region Uppsala har tillsammans med regeringen den 18 december 

2017 tecknat en överenskommelse (”Fyrspårsavtalet”) avseende utbyggnad av 
järnvägen mot Stockholm, ett nytt stationsläge i Bergsbrunna, bostadsbyggande i 

Bergsbrunna, Sävja, Södra staden och Gottsunda samt byggnation av kapacitetsstark 
kollektivtrafik mellan Bergsbrunna station och Gottsunda centrum (Ultunalänken). 

Kommunen och Region Uppsala ingick en avsiktsförklaring den 23 augusti 2022 
avseende samtliga planerade åtgärder på sträckan.  

Aktuellt ärende avser två medfinansieringsavtal gällande utbyggnaden av järnvägen till 
fyra järnvägsspår längs sträckan från kommungränsen med Knivsta till Uppsala 

Centralstation. Översiktskarta återges i ärendets bilaga 4. Avtalen har tagits fram 
tillsammans med Trafikverket och syftar till att definiera vilken part som finansierar 

vilka åtgärder på sträckan.  

Medfinansieringsavtalet i ärendets bilaga 1 reglerar finansieringen för samtliga 

åtgärder i järnvägsanläggningen som Uppsala kommun medfinansierar. Avtalet om 
fördjupade utredningar som återges i ärendets bilaga 2 reglerar finansieringen av vissa 
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utredningar i tidiga skeden som påbörjats 2022 och som kommer att pågå till och med 
2024. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen datum 3 maj 2023 § 92 

• Arbetsutskottets förslag 25 april 2023 § 106 

• Tjänsteskrivelse daterad 28 mars 2023  

• Bilaga 1, Medfinansieringsavtal Fyra spår Uppsala avseende delen Söder 

Bergsbrunna – Uppsala Centralstation 

• Bilaga 2, Avtal om fördjupade utredningar (förprojektering) med anledning av 

tillägg inom järnvägsplanen Uppsala Söder Bergsbrunna – Uppsala 

Centralstation inom projekt Fyra spår Uppsala 

• Bilaga 3, Ekonomiska konsekvenser  

• Bilaga 4, Översiktskarta 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Linda Eskilsson (MP), Hanna Victoria Mörck (V) och Stefan Hanna (UP) 

yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Therez Almerfors (M), Kent Kumpula (SD), Magnus Wikberg (KD), Jennie Claesson (L) 
och Stefan Hanna (UP) yrkar att skrivningar om spårväg utgår och ersätts med 

kapacitetsstark kollektivtrafik. 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar avslag på ändringsyrkandet från Therez Almerfors (M) 
med flera.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Therez Almerfors (M) med fleras ändringsyrkande mot 

kommunstyrelsens förslag.  

Omröstning begärs och genomförs. 
Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång:  

Rösta ja för att bifalla kommunstyrelsens förslag, rösta nej för att bifalla 

ändringsyrkandet. 
Med 39 ja-röster mot 42 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller 
ändringsyrkandet från Therez Almerfors (M) med flera.  

Därefter ställer ordföranden kommunstyrelsens förslag, reviderat med ändringen ovan, 

mot avslag och finner att kommunfullmäktige bifaller detsamma.  



Sida 29 (43) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) anmäler följande särskilda yttrande: 
Uppsalas attraktiva position i Mälardalen ska värnas och stärkas. Varje dag pendlar 40 
000 personer mellan Uppsala och Stockholm, men den knappt 40 minuter korta 

pendlingen är idag långt ifrån smidig. Människor måste kunna lita på infrastrukturen för 

att vardagspusslet ska gå ihop. Därför gläds Alliansen åt beskedet om byggstart för 
fyrspåret och yrkade bifall till medfinansieringsavtalet. Vi befinner oss i ett ansträngt 
ekonomiskt läge vilket innebär att Uppsala kommun behöver ha en restriktiv hållning 

både när det kommer till nya och redan beslutade investeringar. Att avbryta projektet 
Uppsala spårväg, som innebär en miljardnota för Uppsalas skattebetalare, är en sådan 
nödvändig prioritering. Vi yrkade därför att skrivningar i ärendet om spårväg ska utgå 
och ersättas med kapacitetsstark kollektivtrafik och är glada att vi fick igenom det. 

Jennie Claesson (L) anmäler följande särskilda yttrande: 
Liberalerna välkomnar medfinansieringsavtalet, vilket vi ser som ett viktigt steg i att 

möta det växande behovet av resor kopplat till kommunens fortsatta tillväxt och 

utveckling. I och med den förväntade ökningen av resandet samt fyrspårsutbyggnaden 

av Uppsala Centralstation och den nya Uppsala Södra tågstation, behövs åtgärder för att 
underlätta resandet för invånare och besökare vid stationerna och längs med spåren - 

oavsett om de förflyttar sig till fots, på cykel eller med bil. 

En utvidgad infrastruktur som erbjuder förbättrade resemöjligheter genom hållbar 

kollektivtrafik kommer att skapa större möjligheter för Uppsala att utvecklas till en ännu 

mer dynamisk och attraktiv kommun. Fyrspårsavtalet spelar en central roll i att 
förverkliga denna vision. För oss handlar det om att fortsätta utveckla Uppsala till en 

alltmer attraktiv plats där människor vill bo, arbeta och utvecklas, alltid med individens 

frihet i centrum. 

Lina Hamberg (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

Det är viktigt att Uppsalas infrastruktur för transporter av människor och varor kraftigt 
förbättras. Två spår till mellan Uppsala och Stockholm är viktiga för hela Sveriges 
positiva tillväxt. Övriga förbättringsinsatser har stor positiv betydelse för att förbättra 
logistikflöden inom Uppsala stad och dess relevanta omgivningar. Utvecklingspartiet 

demokraterna ställer sig på inget sätt bakom några investeringar som är 

spårvägsspecifika utan endast relevanta investeringar som tar höjd för mer 
kapacitetsstark lokal kollektivtrafik. Det är mycket positivt om Uppsala 
kommunfullmäktige mycket snart avgör vilket nästa trafikslag för kapacitetsstarkare 
kollektivtrafik kommunen ställer sig bakom. Utvecklingspartiet demokraterna är helt 

övertygade om att längre moderna och elektrifierade bussar under lång tid väl fyller de 

behov som finns i de linjesträckor inom Uppsala kommun där flest reser kollektivt under 
rusningstrafik. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 90  

Svar på motion om dokumentfiltrering på 
hemsidan från Lovisa Johansson (FI) och Stina 
Jansson (FI) 

KSN-2022-00270 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) föreslår i en motion väckt 31 januari 2022 

att uppdatera filtreringsmöjligheterna på hemsidan med kategorierna “Parti”, 
“Ledamot”, “Dokumentstatus”, “Beredningsstatus”, eller med liknande rubriker med 

samma innebörd. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen datum 3 maj 2023 § 93 

• Arbetsutskottets förslag 25 april 2023 § 107 

• Tjänsteskrivelse daterad 30 mars 2023 

• Bilaga, Motion om dokumentfiltrering på hemsidan från Lovisa Johansson (FI) 

och Stina Jansson (FI) 

Yrkanden 

Mattias Kristenson (S) och Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag.  

Nora Karlsson (C), Sofia Andersson (M), Christian Hermanson (KD) och Sussie Åhlander 

(L) yrkar att motionen ska besvaras. 

Dominicus Bäckström (SD) yrkar bifall till motionen.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordföranden utser kommunstyrelsens förslag till huvudförslag.  

Därefter ställer ordföranden Dominicus Bäckströms (SD) yrkande om bifall till 
motionen mot Nora Karlssons (C) med fleras yrkande om att besvara motionen och 

finner att kommunfullmäktige utser Nora Karlssons (C) med fleras yrkande som 

motförslag.  

Slutligen ställer ordföranden kommunstyrelsens förslag att avslå motionen mot Nora 

Karlssons (C) med fleras yrkande om att besvara motionen och finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 

Närvarande ledamöter (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Särskilt yttrande 

Ehsan Nasari (C) anmäler följande särskilda yttrande: 

Lovisa Johansson och Stina Jansson från FI har skrivit en motion om att stärka 
sökfunktionaliteten och filtreringsmöjligheter på Uppsala kommuns externa webbsida. 

I grunden borde detta vara ett löpande arbete i ljuset av hur sökbeteendet ser ut på 

nätet, och att vi som kommun ska i största möjliga mån ha en externwebb som är 
användarvänlig och tillgänglig. Därför stödjer vi intentionerna i motionen. Därutöver 

anser vi att motionären har en viktigt poäng i att det finns ett medborgarvärde att kunna 

ha filtreringsmöjligheter för just dokumentstatus och beredningsstatus för inlämnade 

motioner. Det skulle också stärka den demokratiska insynen och transparensen för våra 

kommuninvånare. Därför yrkade vi att motionen skulle besvaras. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 91  

Svar på motion om gångfartsområde för en 
attraktivare citykärna från Stefan Hanna (-) 

KSN-2022-02385 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bifalla motionen. 

Sammanfattning 

Stefan Hanna (–) föreslår i en motion väckt 29 augusti 2022 att Uppsala kommun 

utreder för- och nackdelar med att utöka Uppsala citys gångfartsområde. 

Stefan Hanna (-) väckte samma motion igen vid kommunfullmäktiges sammanträde 

7 november 2022 därav anges två diarienummer i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Protokollsutdrag kommunstyrelsen datum 3 maj 2023 § 94 

• Arbetsutskottets förslag 25 april 2023 § 108 

• Tjänsteskrivelse daterad 6 april 2023 

• Bilaga 1, Motion om gångfartsområde för en attraktivare citykärna från Stefan 

Hanna (–) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 29 mars 2023 

Yrkanden 

Stefan Hanna (UP), Rafael Waters (S), Joachim Höggren (MP), Nora Karlsson (C), Lina 
Hamberg (UP) och Sussie Åhlander (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att 

bifalla motionen.  

Kent Kumpula (SD), Christian Hermanson (KD), Mats Gyllander (M) och Mattias Jansson 

(SD) yrkar avslag till motionen.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Kent Kumpulas (SD) med fleras 
yrkande och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 

yrkande och med följande motivering: 
För att åstadkomma ett mer attraktivt centrum med fler gågator behövs ett helhetsgrepp 

för kommunens trafikplanering genom framtagandet av en ny trafik-och mobilitetsplan. 
För att inte lyfta ut endast en del i kommunens hela trafikplanering yrkade vi avslag på 

motionen. 

Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 

med följande motivering: 
Gångfartsområden är en trafikform som kan vara lämplig på en del ställen, men som ska 

användas med försiktighet. Det är viktigt att upprätthålla framkomligheten i Uppsala, 
och genom att utöka gångfartsområden kommer det att bli svårare att ta sig fram. Vi 

måste komma ifrån bilfientligheten som styret i Uppsala kommun gång på gång visar 
upp. Ett gångfartsområde blir inte en gågata, så de fördelar som man får med gågator 

kommer man inte att få med gångfartsområden eftersom fordon fortfarande kan ta sig 

fram där (om än långsammare).   

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) anmäler följande särskilda yttrande: 
Centerpartiets generella hållning är att programmet och handlingsplanen för trafik och 

mobilitet behöver utvecklas till att innehålla en plan för det fysiska trafiksystemet och 
därmed hur trafiksystemet ska utformas i Uppsala kommun. Vi har också idag anmält en 

motion om detta tillsammans med övriga allianspartier. Det passar särskilt bra att göra 
den översynen i samband med att vi reviderar översiktsplanen och ser över 

innerstadsstrategin.  

Vi ser att dessa viktiga styrdokument hänger ihop och att det behövs ett helhetsgrepp för 

att få ett trafiksystem som utformas på ett ändamålsenligt sätt och balanserar olika 
intressen, som exempelvis ett attraktivt city med blomstrande näringsliv, våra klimatmål 

och en god framkomlighet. Vi anser dock att motionären har en öppen inriktning i sin 
skrivning och vill utreda för och nackdelar med att utöka Uppsala citys gångfartsområde.  

Vår bedömning är att resultatet från utredningen kan användas i fortsatt arbete med 
utformningen av en attraktiv innerstad och ett välfungerat trafiksystem, därför yrkade vi 

bifall till motionen.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Lina Hamberg (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Det är väldigt viktigt att Uppsala kommun bättre än nu bidrar till att Uppsala city stärks 
som upplevelse och handelsplats. Det är beklagligt att se så många tomma centrala 

lokaler. Det är ett uttryck för att allt fler företagare i city har problem med att få en central 
verksamhet att fungera. I stor omfattning har cityhandlare uttryckt ett stort behov av 
framkomlighet för bilar samt tillräckligt med centrala parkeringsplatser. Uppsala 

kommun måste klara av att göra stadens centrum mer attraktivt för boende och 

besökare. Bilen får inte förbjudas att köra centralt men genom att kraftigt minska tillåten 
hastighet kommer onödig genomfartstrafik att i stor utsträckning upphöra. 

Utvecklingspartiet demokraterna ser hastighetsbegränsningar i city som positiva. Inte 
minst då lägre hastigheter i centrala rum, med gamla och mycket värdefulla fastigheter, 

skapar mindre vibrationsskador. UP vill dock inte att ett regelverk om gångfartsområden 
ska kräva att kommunen måste bygga om flera centrala gator. Vi anser att om det kravet 

finns kopplat till metoden gångfartsområde ska i stället metoden max 20 km i timmen 

tillämpas.   
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

 § 92 

Interpellation om umgänge mellan barn och 
förälder från Sofia Andersson (M) 

KSN-2023-00723 

 

Sofia Andersson (M) har ställt en interpellation till socialnämndens ordförande Hanna 
Victoria Mörck (V) som besvaras av densamma.  

Anföranden hålls av Sofia Andersson (M), Hanna Victoria Mörck (V), Anders A Aronsson 

(L), Pavlos Cavelier Bizas (S), Leif Boström (KD), Olle Romlin (C), Helena Nordström 
Källström (MP), Lisen Burmeister (SD) och Evelina Solem (KD).  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

 § 93 

Interpellation om Uppsalas företagsklimat 
från Stefan Hanna (UP) 

KSN-2023-00725 

 

Stefan Hanna (UP) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Erik 
Pelling (S) som besvaras av densamma.  

Anföranden hålls av Stefan Hanna (UP), Erik Pelling (S), Therez Almerfors (M), Kent 

Kumpula (SD), Erik Wahlström (MP) och Erik Wiklund (V).  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

 § 94 

Interpellation om Uppsala kommuns ekonomi 
från Stefan Hanna (UP) 

KSN-2023-00724 

 

Stefan Hanna (UP) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Erik 
Pelling (S) som besvaras av densamma.  

Anföranden hålls av Stefan Hanna (UP), Erik Pelling (S) och Therez Almerfors (M). 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

 § 95 

Interpellation om kapacitetsstark 
kollektivtrafik från Stefan Hanna (UP) 

KSN-2023-00721 

 

Stefan Hanna (UP) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Erik 
Pelling (S) som besvaras av densamma.  

Anföranden hålls av Stefan Hanna (UP), Erik Pelling (S), Therez Almerfors (M) och Ingela 

Ekrelius (V).  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 96  

Interpellation angående att oroligheter och 
stök hämmar verksamheterna vid Sävja 
Kulturcentrum 

KSN-2023-01393 

 

Mattias Johansson (C) har ställt en interpellation till kulturnämndens ordförande Linda 

Eskilsson (MP) som besvaras av densamma.  

Anföranden hålls av Mattias Johansson (C), Linda Eskilsson (MP), Lina Hamberg (UP), 
Kent Kumpula (SD), Olle Romlin (C), Patrik Hedlund (S), Artemis Lumarker (V), Lisen 

Burmeister (SD), Sussie Åhlander (L) och Agneta Erikson (S).  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 97  

Interpellation om brister i kommunens 
uppfyllelse av barns rättigheter från Viviane 
Obaid (C) 

KSN-2023-01394 

 

Viviane Obaid (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Erik 

Pelling (S) som besvaras av densamma.  

Anföranden hålls av Viviane Obaid (C), Erik Pelling (S), Anders A Aronsson (L), Hanna 
Victoria Mörck (V), Linda Eskilsson (MP) och Ehsan Nasari (C).  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 98  

Interpellation om bättre inkludering och 
dialog med idrottsföreningarna från Tilde Lind 
(C) 

KSN-2023-01395 

 

Tilde Lind (C) har ställt en interpellation till idrotts- och fritidsnämndens ordförande 
Karolin Lundström (V) som besvaras av densamma.  

Anföranden hålls av Tilde Lind (C), Karolin Lundström (V), Edvin Alam (M), Maria Patel 

(S), Lina Hamberg (UP), Ehsan Nasari (C) och Linda Eskilsson (MP).  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 99  

Interpellation om obligatoriska religiösa 
inslag i skolan från Kent Kumpula (SD) 

KSN-2023-01396 

 

Kent Kumpula (SD) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Erik 

Pelling (S) som besvaras av utbildningsnämndens ordförande Eva Christiernin (S).  

Anföranden hålls av Kent Kumpula (SD), Eva Christiernin (S), Erik Berg (L), Erik 
Wahlström (MP), Jonas Segersam (KD) och Dominicus Bäckström (SD). 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2023-05-22 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 100  

Interpellation om sexuella orsaker och LVU 
från Olle Romlin (C) 

KSN-2023-01397 

 

Olle Romlin (C) har ställt en interpellation till socialnämndens ordförande Hanna 
Victoria Mörck (V) som besvaras av densamma.  

Anföranden hålls av Olle Romlin (C),  Hanna Victoria Mörck (V), Ludvig Arbin (L), Leif 

Boström (KD), Pavlos Cavelier Bizas (S), Helena Nordström Källström (MP) och Lisen 
Burmeister (SD).  

 

 

  

 

 


